

## LA MEVA, LA NOSTRA BIBLIOTECA

Jo vestia les primeres lletres en matins de dissabte,  
als set anys, en la petita biblioteca del meu barri.  
Mentre alumnes més adults clavaven els colzes  
tractant de quadrar els cercles de la ciència,  
els àlbums de Tintín, les seves aventures,  
anaven passant davant els meus ulls meravellats  
amb l'avidesa dels somnis encara per descobrir.

Des de llavors les biblioteques han estat casa meva,  
l'habitació gran on trobar llibres i cultura,  
l'espai silenciós ple de veus arrapades als papers  
disposats a fer volar la imaginació  
per mons inversemblants.

Va voler el destí que jo arribés a Abrera  
l'any que inauguraven la nova ubicació  
de la biblioteca Josep Roca i Bros, a Can Morral.  
I aquesta biblioteca, ample i acollidora, per tant,  
va ser la nova llar on trobar un lloc per a la poesia,  
per a la paraula, la música, el cinema...  
No us sabia dir quantes hores he passat davant  
de les seves prestatgeries, cercant llibres i emocions,  
escollint amics de viatge, veus interiors  
que fan companyia  
en moments d'estimada, i necessària, soledat.  
I no us sabia dir quantes vegades  
he presentat els meus llibres en aquesta casa,  
en aquest racó tan estimat,  
tan dins del cor i tan dins de l'ànima.

I crec que no us podríeu expressar la immensa gratitud que tinc a les seves directores, a les bibliotecàries, a totes les amigues que m'han fet costat i fan d'aquesta biblioteca un centre de cultura viu, un lloc per a estudiar, per a gaudir de la literatura, per a compartir lectures, emocions, vivències... Aquí he passat, passo i passaré, estones viscudes amb els millors records que un lector i un poeta pot guardar en la caixeta sagrada del seu cor.

Jo vestia les primeres lletres en matins de dissabte, als set anys, en una biblioteca d'Esplugues, al meu barri. Avui, la Biblioteca Josep Roca i Bros d'Abrera, la meva biblioteca, la casa on trobo llibres i amistat, fa cinquanta anys de vida, de servei social, de labor local i essencial per a la cultura d'una vila agraïda a la gran tasca, com a guardianes del saber, de les seves (i seus també) bibliotecàries.

Moltes felicitats per aquests cinquanta anys i que ens tornem a veure, reunits, quan feu seixanta. I sapigueu que, a més de fer préstec de cultura, doneu tot el suport, els consells i el caliu que, els que venen a casa vostra, a casa nostra, agraeixen i necessiten.

***José Luis García Herrera***

## **HOMENAJE POR EL 50 ANIVERSARIO DE LA BIBLIOTECA**

HOY ABRERA CELEBRA ESTE RECONOCIMIENTO  
A UNA DE SUS ENTIDADES MÁS CONCURRIDAS,  
UN LUGAR ELEGIDO PARA EL SOSIEGO MENTAL  
DONDE LA TRANQUILIDAD Y LA PAZ VAN UNIDAS.  
PARA MÍ ES UN GRAN HONOR Y UN PLACER  
DEDICARLE ESTOS VERSOS COMO HOMENAJE,  
A ESTA INSTITUCIÓN, NUESTRA BIBLIOTECA  
QUE ACUMULA CINCUENTA AÑOS DE BAGAJE.  
ES EL MÁS ACERTADO PUNTO DE REFERENCIA  
DONDE SE PUEDE AUNAR CULTURA Y SABIDURÍA,  
SIEMPRE SERÁS RECIBIDO CON UNA GRAN SONRISA  
MIRIAM Y SU EQUIPO DESBORDAN DULZURA Y ENERGÍA.  
YO, COMO MIEMBRO DEL GRUPO ABRECEDARIS  
Y COMO RAPSODA DE PROFUNDOS SENTIMIENTOS,  
QUIERO ALABAR LA LABOR DE TODOS ESTOS AÑOS  
DEDICADOS A DIFUNDIR LIBROS Y BONITOS CUENTOS.  
ME HABÉIS RECIBIDO CON LOS BRAZOS ABIERTOS  
EN LA PRESENTACION DE MIS CINCO OBRAS,  
POR ESO RECITO ESTAS PALABRAS CON EL CORAZÓN  
PORQUE MI AGRADECIMIENTO NO TIENE SOMBRAS.  
TAMBIÉN EL PUEBLO QUIERE FELICITAR CON AFECTO  
A NUESTRA BIBLIOTECA JOSEP ROCA Y BROS,  
POR ESTOS CINCUENTA AÑOS DE DEDICACIÓN  
QUE HAN PASADO RÁPIDO COMO SI FUERAN DOS.  
ABRERA ES UN PUEBLO MUY ESPECIAL Y SOLIDARIO  
COMO TANTAS VECES LO HA IDO DEMOSTRANDO,  
TAMBIÉN EN LA DESGRACIA OCURRIDA POR LA DANA  
ALIMENTOS Y TODO TIPO DE AYUDA ESTÁ ENVIANDO.  
APROVECHANDO ESTE MERECIDO HOMENAJE  
ME VAIS A PERMITIR UNAS PALABRAS DE CONSUELO,

A LAS PERSONAS QUE HAN PADECIDO ESTA TRAGEDIA  
Y QUE PARA TODOS A RESULTADO UN GRAN DUELO:  
LOS SENTIMIENTOS SE DISPARAN  
Y EL CONOCIMIENTO SE COLAPSA,  
UNA CATASTROFE TAN DESCOMUNAL  
A TODA LA HUMANIDAD ECLIPSA.  
NO HAY PALABRAS PARA DESCRIBIR  
EL MAL CAUSADO POR LA GOTA FRÍA,  
TANTA PERDIDA HUMANA INOCENTE  
NOS HA DEJADO EL ALMA SOMBRÍA.  
EL MUNDO CON TODO SU PODERÍO  
SE QUEDA ANULADO Y PEQUEÑO,  
LA NATURALEZA ES MUY PODEROSA  
Y DEJA CLARO QUE NO TIENE DUEÑO.  
DESDE ABRERA OS MANDAMOS ESTE MENSAJE  
ANIMOS Y SER FUERTES EN VUESTRA LUCHA,  
PARA NADA ESTÁIS SOLOS Y SESAMPARADOS  
ESTE HUMILDE PUEBLO Y ESPAÑA OS ESCUCHA.  
ME DESPIDO CON LA TRANQUILIDAD Y CONFIANZA  
QUE ME OFRECE ABRERA Y TODA SU VILLA,  
FIRME Y FRATERNAL CON QUIEN LO NECESITA  
Y DONDE SU BIBLIOTECA ES UNA MARAVILLA.

***Juan José Sánchez Fernández***